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Dagsorden til Skole-, social- og sundhedsudval
gets møde tirsdag den 28. januar 1997 kl. 915 i 
mødelokale I på Rådhuset.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen

Fra administrationen:
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Bemærkninger:
Byrådet er inviteret til møde med tillidsmændene 
for daginstitutionsområdet.

kommer kl. 09.15 og orienterer udvalget 
om, hvorledes forhandlingerne med de faglige 
forbund er faldet ud.
Tillidsmændene kommer kl. 09.30.

Tidspunkt for mødets afslutning:
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1. Formandens meddelelser.

a.
Frederikssund Sygehus fremsender opgørelse 
vedrørende ventedage for færdigbehandlede pa
tienter - somatik, pr. december 1996.
Endvidere fremsender Centralsygehuset Hillerød 
opgørelse vedrørende ventedage for færdigbe
handlede patienter - somatik og psykiatri pr. de
cember 1996.

b.
Tillidsmændene for daginstitutionsområdet er 
inviteret til møde kl. 09.30 med byrådet.

ft,-
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2 .

Konstituering under formandens ferie.

Formanden har meddelt at han afholder ferie i 
ugerne 10, 11 og 12 i 1997.
Udvalget anmodes om at tage stilling til konsti
tuering af formand i perioden, jvf. styrelsesved
tægtens § 17.

Dag og år Formandens
initialer

28. januar 1997

Blad nr.
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3.

Optagelse til dagpleie/daginstitutioner

Forvaltningen fremlægger optageliste pr. februar 
1997.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

28. januar 1997

Kopi vedlagt.
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4.

Ansøgning om dispensation til fritidshiemplads i 
Bramsnæs kommune.

J. nr. SSSF 16.06

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

En familie ansøger om en dispensation for deres 
2 børn, således at de kan forblive i Grønhøjgårds 
fritidshjem i Bramsnæs kommune. Børnene går i 
skole på Bramsnæsvigskolen, selvom familien er 
bosiddende i Skibby kommune.
Bramsnæs kommune har meddelt familien, at 
Skibby kommune skal betale, såfremt børnene 
skal fortsætte i fritidshjem/klub i Bramsnæs 
kommune.
Skibby kommune har ledige fritidshjemspladser i 
Ferslev og på Marbækskolen.
Det indstilles.
at der ikke gives dispensation, da vi selv har fri

tidshjemspladser og klubpladser, 
at udvalget drøfter, hvorvidt der skal forsøges 

etableret en ordning på fritidshjemsområdet, i 
lighed med den man har på folkeskoleområdet, 
om ikke at opkræve betaling i “de 6- 
kommuner” imellem og evt. Bramsnæs kom
mune.
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5.

LStrædet. normering til 40 børn 

J. nr. SSSF 16.04.11 

Afgøres af byrådet

Da klub Strædet i Ferslev blev oprettet udfærdi
gede vi en spørgeskemaundersøgelse der viste et 
behov på klubpladser til 26 børn. Der blev derfor 
lavet en indstilling således at klubben blev nor
meret til 30 børn der var det forventede behov. 
Det blev aftalt med lederen at de børn der allere
de var i klubben skulle overgå til den nye klub og 
derudover skulle lederen være opmærksom på 
børn der havde alderen til klub , men som ikke 
havde noget klubtilbud. Vi kaldste disse børn 
“hækbørn” fordi de ofte stod udenfor de aktivite
ter der var igang i den gamle klub og så til.
Dette socialpræventive arbejde er lykkedes over 
al forventning og har betydet at klubben i snit 
har haft 37 børn indskrevet. Lederen vil gerne 
have flere personaleressourcer, men da norme
ringen er den samme som i Værestedet er det 
meddelt lederen, at der ikke er grundlag for at 
forøge normeringen. (Der er stort set tale om 
minimumsnormering, for at holde klubben åben i 
de vedtagne åbningstider).
Udover den daglige åbningstid har der i nogle 
perioder været en ugl aftenåbning i vinterperio
den.
Klubben tildeles imidlertid også aktivitetsbeløb 
m.v. Disse økonomiske midler er sidste år regule
ret af forvaltningens økonomimedarbejder.

Dag og år Formandens Blad nr.initialer
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fortsættes...
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5. fortsat

Da antallet af indskrevne børn på ingen måde ser 
ud til at være faldende finder forvaltningen det 
rimeligt at normere klubben til 40 børn da dette 
formentlig er det reelle behov. Dette ændrer ikke 
personalenormeringen, men normbeløbene til 
aktiviteter m.v. pr. barn.
Der er tale om en merudgift på ialt 9.600,- pr. år. 
Forældrebetalingen vil give en merindtægt på kr. 
16.800,- ved en normering på 40 børn.
Økonomisk forvaltning bemærker, at forældrebe
talingen samtidig må forøges, hvorfor merind- 
skrivningen ikke vil give en merudgift.
Det indstilles
at klub Strædet normeres 40 børn fra 1/1-97.
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6.

AnficiPTiing om overførelse af ikke forbrugte beløb 
fra det ene år til det andet år

J. nr. SSSF 00.01002

Afgøres af byrådet

Ungdomsskoleinspektøren fremsender ansøgning 
om overførsel af uforbrugte nettomidler på Den 
fri ungdomsuddannelseskontoen til oprettelse af 
en lønkonto til brug, når der købes undervisning. 
En elev udløser over 2 år et vejledningshonorar 
på 2 x kr. 5.150,- ( 1997), som betales af staten.
I forbindelse med at Arbejdsmarkedsafdelingen 
er overgået til Skole-, social- og sundhedsforvalt
ningen, er der opstået et problem med en 
“tovholder” til eleverne på Den fri ungdomsud
dannelse. Uddannelserne blev startet i samarbej
de med Arbejdsmarkedssekretariatet, hvor ung
domsskolen skulle stå for det administrative ar
bejde og Arbejdsmarkedet skulle stå for økonomi 
til den tidligere “tovholder” . skulle
stå for vejledningen af eleverne, når uddannel
sesplanerne skulle udarbejdes.
Arbejdet med uddannelsesplanerne tager nu så 
megen tid, at ofte kommer i tidnød
med øvrige vejledning af kommunens unge, og 
kan ikke påtage sig at starte nye kurser for ud
dannelseseleverne.
Udgiften afholdes af det vejledningshonorar, som 
eleverne udløser, hvorfor kommunen ikke påføres 
nogen udgifter.
Det indstilles.
at der gives overførselsadgang, således at der kan 

etableres en lønkonto til aflønning af en 
“tovholder” .
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7.

Forslag til ferieplan for skoleåret 1997/98 

J.nr. SSSF 17.20.03

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Skoleledergruppen har udarbejdet forslag til fe
rieplan for skoleåret 1997/98 for eleverne. 
Forslaget har været fremsendt til udtalelse i de 
enkelte skolers skolebestyrelse og pædagogisk 
råd. Skolebestyrelserne har haft forslag om visse 
ændringer, som dog vil have til følge, at ferien ik
ke vil blive ens på skolerne.
Ved en fornyet drøftelse i skolelederkredsen, er 
man enedes om at anbefale følgende:
1997
Skoleåret starter: Tirsdag den 5/8 
Efterårsferie: Uge 42 - (13/10-19/10)
Juleferie: Tirsdag den 23/12 - fredag den 2/1-98 
incl.
1998
Vinterferie: Uge 7 (9/2-15/2)
Påskeferie: Mandag den 6/4 - mandag den 13/4 
incl.
St.Bededag: Fredag den 8/5.
Kr.Himmelfart: Torsdag den 21/5.
Fridag: Fredag den 22. maj.
2. pinsedag: Mandag den 1/6.
Grundlovsdag: Skoledag indtil kl. 12.00. 
Skoleåret slutter: Fredag den 19/6.
Sommerferie: Lørdag den 20/6 - tirsdag den 4/8* 
incl.
(*Afhænger af ferieplanen f.98/99).
Det indstilles.
at forslaget godkendes.
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8 .

Skibby Skovbørnehave 

J. nr. SSSF 16.04.05 

Afgøres af byrådet

Skibby Skovbørnehaven har p.t. 22 børn, hvoraf 
det ene barn er fra Bramnæs kommune. 
Driftsaftalen blev godkendt i byrådet den 22. maj 
1996.1 aftalens punkt 3, 4. afsnit er anført “på 
basis af en opgørelse pr. 30. juni og 31. december 
af den gennemsnitlige faktiske indskrivning re
guleres tilskuddet den 28. januar og 28. juli, så 
tilskuddet pr. barn kommer til at stå i forhold til 
indskrevne børn og ikke i forhold til grundnor
meringen”.
Forvaltningen har foretaget denne regulering på 
baggrund af lister indsendt fra Skovbørnehaven. 
Skovbørnehaven har haft følgende antal børn i 
perioden 1. januar til 30. juni 1996:
Januar og februar 1996 13 børn,
Marts måned 17 børn,
April 19 børn,
Maj 20 børn 
juni 20 børn.
Skovbørnehaven får udbetalt kr. 50.016,67 pr. 
måned, herfra regnes kr. 6.085,- pr. måned til 
Unibank og der trækkes kr. 2.598,75 for formeget 
udbetalt i tilskud fra tidligere (ophører i august 
1997).
Da børnetallet i starten af året har været meget 
lavt, har Skovbørnehaven fået kr. 44.103,- forme
get i tilskud for perioden 1. januar til 30. juni 
1996.
I juli måned faldt børnetallet igen til 13 børn. 
Tallet steg herefter til 21 børn. Selvom børntallet 
forbliver uændret resten af året, vil Skovbørne
haven skulle tilbagebetale for meget modtaget 
tilskud for 1996. Beløbet vil andrage kr. 41.857,-.
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8. fortsat

Skovbørnehavens økonomi er sårbar. Såfremt de 
skal tilbagebetale formeget tilskud udover det de 
gør i forevejen, kan økonomien ikke hænge sam
men.
Problemet er, at personalet ikke bare kan afske
diges, når børnetallet falder.
Hvis børnetallet svinger så meget hvert år, vil 
børnehaven altid have problem med at skulle til
bagebetale for meget modtaget tilskud.
Skole-, social- og sundhedsudvalget besluttede på 
sit møde den 26. november 1996, at forvaltningen 
skulle udarbejde forslag og at sagen skulle genop
tages i december-mødet.
Forvaltningen har afholdt møde med Skovbørne
haven den 9. januar 1997.
På mødet blev det foreslået at kommunen tilba
geholdte 5% i a/c-beløbet hver måned,(udover det 
beløb der tilbageholdes til Unibank samt tilbage
betaling af skyldigt beløb), således at der reste
rer et beløb til dækning af evt. fald i børnetallet. 
Siden efteråret har Skovbørnehaven, hver må
ned, indsendt liste over børnetallet. Dette sam
menholdt med et tilbageholdt beløb vil fremover 
kunne forhindre at Skovbørnehaven gang på 
gang kommer til at skylde kommunen formeget 
udbetalt tilskud.
Skovbørnehavens bestyrelse har tilkendegivet at 
de kan tilslutte sig ovennævnte.
Økonomisk forvaltning har inden bemærkninger.
Det indstilles.
at det skyldige beløb på kr. 41.857,- afskrives, 
at kommunen hver måned i forbindelse med be

taling af tilskud, tilbageholder 5% af a/c- 
beløbet.

Kopi vedlagt.
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9.

Gæsteværelse til beboernes gæster 

J. nr. SSSF 82.20 

Afgøres af byrådet

Ældre- og handicaprådet har fremsendt anmod
ning om at tidligere gæsteværelse til beboernes 
gæster genetableres.
Forespørgslen er drøftet med En
genetablering af tidligere gæsteværelse kan ikke 
lade sig gøre, idet beboernes husleje er beregnet 
udfra det antal m2, som de hver især disponerer 
over. Huslejen for det tidligere gæsteværelse af
holdes af kommunen. Værelset blev derfor ind
draget til grupperum ved integrationen og funge
rer p.t. som kontor for uddannelsessygeplejer
sken. Gæsteværelset blev kun brugt af en beboers 
pårørende ved enkelte lejligheder.
Imidlertid vil det være muligt for Sundhedsafde
lingen at etablere overnatningsmulighed for på
rørende i et mindre værelse på Nordhøj 2. 
Muligheden bør i givet fald omfatte alle Nordhøjs 
beboere og der bør være brugerbetaling.
Det indstilles.
at der oplyses om mulighed for pårørendes over

natning på Nordhøj 2.
at der fastsættes en brugerbetaling på kr. 50,- pr. 

nat uden sengelinned og kr. 75,- pr. nat, hvis 
Sundhedsafdelingen skal sørge for opredning.
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1 0 .

Strategiplan for sveedagpengeområdet

J. nr. SSSF 16.19

Afgøres af økonomiudvalget

Forvaltningen forelagde den 10. december 1996 
en strategiplan på dagpengeområdet. Ved efter
følgende behandling i økonomiudvalget beslutte
des, at der skulle laves en målsætning med angi
velse af hvor mange procent forbruget kunne 
nedbringes.
Forvaltningen har udarbejdet følgende målsæt
ning:
Sygedagpengemodtagere m/varighed o/104 uger 
reduceres med 66%.
Sygedagpengemodtagere m/varighed 78 - 104 
uger, reduceres med 50%.
Sygedagpengemodtagere m/varighed 26 - 78 uger 
reduceres med 10%.
Såfremt målsætningen holder, vil det give en be
sparelse på kr. 1,5 mili. i forhold til prognosen for 
1997 (kr. 8.008.587,-).
Der skal gøres opmærksom på at statistikken for 
1996 vanskeligt kan sammenlignes med 1997, på 
grund af lovændring. Lovændringen alene medfø
rer en merudgift på ca. kr. l.mill., som dog skulle 
udlignes ved bloktilskud.
For at nå målsætningen foreslår forvaltningen en 
handleplan, hvis primære indhold er en meget 
hurtig opfølgning af sager allerede efter 4 ugers 
sygemelding.
Det indstilles.
at forvaltningens forslag til målsætning og 

handleplan anbefales.
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1 1 .

F.valuering af udvalgets besøg i institutionerne 
m.v.

J. nr. SSSF 00.01

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Udvalget har nu været på besøg i alle institutio
ner m.v. , hvorfor der foretages en evaluering.
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12.

Skibbussen - Normering - Skibbyssen 

Til orientering

Formandens
initialer Blad nr.Dag og år

28. januar 1997

Til orientering forelægges skrivelser fra Skibbys
sen og løn- og personalekontoret vedrørende nor
meringen på Skibbyssen.
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13.

F forretningssager

a.
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender no
tat vedrørende analyse af folkeskoleområdet.

Kopi vedlagt.

b.

Ældre- og handicaprådet fremsender referat af 
møde den 6. januar 1997.
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